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PROTOKÓŁ  

z  XXVII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 31 października 2016 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1140. 

Na ustawowy stan rady – 15 Radnych, udział w obradach brało 15 Radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Radca Prawny – Mariusz Wawrzyniak 

Sołtys Sołectwa Bukowiec 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV i XXVI sesji Rady Gminy.   

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice do Stowarzyszenia „TAK dla 

Kopalni Złoczew”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony dla stanowiska długosza 

królewskiego uznanego za pomnik przyrody.  

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz wyników sprawdzianów i egzaminów 

za rok szkolny 2015/2016. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XXVII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych 

gości biorących udział w obradach.  

Ad. 2   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy poinformował, że został przygotowany projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej utworzenia na terenie nieruchomości położonej w miejscowości Wojtyszki nr 18, ośrodka 

rehabilitacji zwierząt dziko występujących. W związku z tym poprosił o wprowadzenie do porządku 

obrad tego punktu i dyskusję w tym temacie. 

Przewodniczący Rady Gminy podał pod głosowanie propozycję zmiany porządku obrad. W głosowaniu 

nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za 
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przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie 

opowiedziała się za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV i XXVI sesji Rady Gminy.   

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice do Stowarzyszenia „TAK 

dla Kopalni Złoczew”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony dla stanowiska długosza 

królewskiego uznanego za pomnik przyrody.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia na terenie 

nieruchomości położonej w miejscowości Wojtyszki nr 18, ośrodka rehabilitacji 

zwierząt dziko występujących. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz wyników sprawdzianów i 

egzaminów za rok szkolny 2015/2016. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

 

 
Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XXV sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem protokołu głosowało 13 

Radnych, 1 Radna (Bożena Łuszczek) wstrzymała się od głosu. Większością głosów Rada Gminy 

opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XXV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XXVI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XXVI sesji Rady Gminy. 

 

Na sesję przybył Radny Ryszard Kurzaj (10:15). 

Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 6 października 2016 r.  

do 30 października 2016 r. Wójt Gminy poinformował, że: 

1. 10 października 2016 r. - równano drogi i wysypywano pobocza tłuczniem w m. Kamienniki. 

2. 11 października 2016 r. – wykonywano prace na oczyszczalni. 

3. 12 października 2016 r. - montowano znaki drogowe. 

4. 14 października 2016 r. - równano drogi gminne. 

5. 17 października 2016 r. - wycinano krzaki na ul. Wojkowskiej i naprawiano drogę w m. Pasie. 

6. 18 października- dokonano przeglądu gwarancyjnego dróg w m. Pluty i Grabostaw, odmulano rowy 

w m. Przedłęcze i równano drogi w m. Gałki. 

7. 19 października 2016 r. – usuwano awarię wodociągu w m. Wólka Klonowska. 

8. 20 października 2016 r. - naprawiano tłuczniem drogę w m. Błota. 

9. 21 października 2016 r. - naprawiano drogę w m. Starce. 

10. 24 października 2016 r. - równano drogi gminne. 
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11. 26 października 2016 r. - wycinano krzaki przy ul. Wojkowskiej. 

12.  27 października 2016 r. - odmulano rowy w m. Przedłęcze i równano drogi. 

13.  28 października 2016 r. - sprzątano teren w m. Brąszewice. 

14.  29 października 2016 r. – przyprowadzono do garażu OSP Brąszewice nowo zakupiony samochód 

strażacki IVECO. 

15.  Wykonano remont ul. Parkowej w m. Brąszewice koszt - 39 895,67 zł. 

16.  Wykonano remont drogi w m. Kamieniki koszt - 29 513,36 zł. 

17.  W dniu 25 października 2016r. odbyło się spotkanie par małżeńskich, które w 2016 roku obchodzą 

swoje Złote Gody. Z okazji Jubileuszu 50 wspólnie spędzonych lat osiem par z terenu Gminy Brąszewice 

otrzymało Medale za Długoletnie Pożycie Małżeńskie przyznane przez Prezydenta RP. 

 

Ad. 5 

Radny Grzegorz Kulig zgłosił zły stan drogi powiatowej Starce – Robaszew. 

Wójt Gminy odczytał pismo od PZD z odpowiedzą dotyczącą utrzymania tej drogi.  

Radny Józef Toruński zgłosił dziury w drodze gminnej w miejscowości Pokrzywniaki oraz zły stan 

pobocza przy drodze powiatowej Trzcinka – Kamieniki. Dodatkowo podziękował za wykonanie 

przejścia dla pieszych przy Szkole Podstawowej w Trzcince. Zapytał czy Dyrektor PZD został zaproszony 

na sesję Rady Gminy. 

Radny Jarosław Plichta poprosił o równanie drogi gminnej Zadębieniec – Pluty i Pluty – Pasie. 

Radny Jacek Piotrowski zgłosił zły stan drogi powiatowej  Trzcinka – Brąszewice oraz zawnioskował o 

zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na remont drogi gminnej w miejscowości Gałki. 

Radny Jan Stawirej pozytywnie ocenił remont drogi na ul. Parkowej oraz zawnioskował o podobny 

remont na ul. Górnej. Interpelował o doraźne uzupełnienie dziur w gruntowej części drogi na ul. 

Górnej. 

Radna Dorota Lipka zgłosiła dziury w poboczu drogi powiatowej Brąszewice – Błota. 

Wójt Gminy poinformował, że wszystkie zgłoszone drogi gminne będą sukcesywnie naprawiane, a 

interpelacje dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane do PZD. Dodatkowo odczytał pismo 

dotyczące wcześniej zgłaszanych interpelacji do PZD. Poinformował również, że w rozmowie wstępnie  

zaprosił Dyrektora PZD na jedną z najbliższych sesji Rady Gminy oraz zaprosi na te obrady Starostę 

Sieradzkiego. 

Radna Bożena Łuszczek przypomniała, że zgłaszała poprzeczne pęknięcia na drodze powiatowej na ul. 

Starowiejskiej. 

Wójt Gminy poinformował, że sprawa ta była już poruszana wiosną, a pismo w tej sprawie było 

przedstawiane na sesji Rady Gminy. Dodał, że dla przypomnienia odczyta je po raz kolejny w 

późniejszej części sesji. Wyraził opinię, że doraźne zabiegi na tej drodze nie przyniosły oczekiwanego 

skutku i jeżeli PZD nie przeprowadzi gruntownego remontu, stan tej drogi będzie się pogarszał. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice 

do Stowarzyszenia „TAK dla Kopalni Złoczew”. 

Wójt Gminy poinformował, że po wysłaniu materiałów na sesję zmieniony został §8 projektu statutu 

stowarzyszenia. W związku z tym przekazał Radnym pełną treść projektu statutu w aktualnym 

brzmieniu. 

Wójt Gminy poinformował, że nie jest entuzjastą powstania kopalni odkrywkowej w Gminie Złoczew. 

Przedstawił swoje obawy dotyczące problemów z jakimi będzie musiała zmierzyć się Gmina Brąszewice 
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po powstaniu kopalni, szczególnie z problemami związanymi z lejem depresyjnym. Poinformował, że 

obawy te wielokrotnie zgłaszał władzom Gminy Złoczew i kopalni. Wyraził zdanie, że jest to inwestycja 

w której decyzje zapadają na szczeblu rządowym, a ewentualny sprzeciw małej gminy nie zatrzyma jej 

powstania. Poprosił Radnych o zagłosowanie zgodnie z własnym sumieniem. Wyraził opinię, że 

przystąpienie Gminy Brąszewice do stowarzyszenia pozwoli być bliżej środowisk decyzyjnych kopalni i 

móc wyrażać swoje obawy związane z jej działalnością i starać się o pomoc w przypadku wystąpienia 

niekorzystnych zjawisk. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że nie widzi pozytywów powstania stowarzyszenia, które ma 

służyć tylko powstaniu kopalni.  

Wójt Gminy potwierdził, że głównym celem powstania stowarzyszenia jest zatrzymanie tej inwestycji 

na terenie województwa łódzkiego, o co zabiega sam Marszałek Województwa Łódzkiego. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził zdanie, że miejscowość Starce zostanie jako pierwsza dotknięta skutkami 

leja depresyjnego. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał jaki jest koszt bycia członkiem stowarzyszenia dla Gminy. 

Wójt Gminy poinformował, że szacowany roczny koszt dla Gminy Brąszewice to około 1000 – 1500 zł. 

Dodał, że póki co jednak kwota ta nie jest określona na piśmie, a pojawiła się w rozmowach. 

Radny Jan Stawirej wyraził zdanie, że przystąpienie Gminy Brąszewice do stowarzyszenia nie ma 

sensu. Dodał, że stowarzyszenie służyć będzie jedynie powstaniu kopalni. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jako rolnik jest przeciwny powstaniu kopalni. Wyraził 

jednak zdanie, że jeżeli Gmina Brąszewice zostanie odsunięta od stowarzyszenia, to nikt z naszym 

zdaniem nie będzie się liczył. Dodał, że decyzje i tak zapadną, lecz źle będzie jeśli nikt nie będzie 

reprezentował interesów Gminy Brąszewice. 

Radny Ryszard Kurzaj wyraził takie samo zdanie. 

Wójt Gminy poinformował, że zgadza się z Radnym Janem Stawirejem, że stowarzyszenie będzie służyć 

powstaniu kopalni. Wyraził opinię, że warto by Gmina Brąszewice jednak miała swojego reprezentanta. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciwko 1 Radny (Jan Stawirej), 5 Radnych (Mariusz 

Kurzaj, Ryszard Kurzaj, Jacek Piotrowski, Grzegorz Kulig, Bożena Łuszczek) wstrzymało się od głosu. 

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXVII/113/2016 z dnia 31 

października 2016 r. w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice do Stowarzyszenia „TAK dla Kopalni 

Złoczew”. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony dla 

stanowiska długosza królewskiego uznanego za pomnik przyrody. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała, czy długosz królewski już nie występuje na terenie Gminy. 

Wójt Gminy poinformował, że projekt uchwały został przygotowany z inicjatywy Lasów Państwowych i 

z dołączonej dokumentacji wynika, że długosz królewski nie występuje na wskazanej w projekcie 

uchwały działce w Leśnictwie Błota. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 
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XXVII/114/2016 z dnia 31 października 2016 r. w sprawie zniesienia formy ochrony dla stanowiska 

długosza królewskiego uznanego za pomnik przyrody. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 

utworzenia na terenie nieruchomości położonej w miejscowości Wojtyszki nr 18, ośrodka rehabilitacji 

zwierząt dziko występujących. 

Wójt Gminy poinformował, że w gestii Rady Gminy jest wyrażenie opinii w tej sprawie.  

Radny Jan Stawirej stwierdził, że ośrodek już funkcjonuje, a teraz właściciel chce go zalegalizować. 

Wyraził zdanie, że prawo nie powinno działać wstecz i nie można przyjąć tej uchwały. Zwrócił uwagę, 

że Pan Longin Siemiński na wcześniejszej sesji dużo mówił, lecz nie złożył konkretnej deklaracji. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że Pan Longin Siemiński powiedział podczas sesji, że może 

pobierać opłaty, lecz tego nie robi. Dodał, że póki co nie ma żadnej deklaracji na piśmie ze strony 

właściciela. 

Wójt Gminy poinformował, że do chwili obecnej nie wpłynęła żadna deklaracja od właściciela 

dotycząca nie pobierania opłat od Gminy Brąszewice o której na wcześniejszej sesji mówił Radny Jan 

Stawirej. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że skoro właściciel Pan Longin Siemiński nie złożył na piśmie 

deklaracji o nie pobieraniu opłat od Gminy Brąszewice z tytułu funkcjonowania tego ośrodka 

rehabilitacji, to jest przeciwny wydaniu pozytywnej opinii. Dodał, że jeśli taka deklaracja wpłynie to 

będzie „za”. 

Radny Józef Toruński poinformował, że również jest przeciwny, skoro nie ma deklaracji dotyczącej 

opłat. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał, czy pod względem prawnym deklaracja taka jest zobowiązująca dla 

właściciela. Dodał, że za pewien czas deklaracja może zostać wycofana. 

Radna Dorota Lipka zapytała, czy Rada Gminy może żądać takiej deklaracji. 

Radca Prawny Mariusz Wawrzyniak odpowiedział, że deklaracja jest wyrażeniem woli w danym 

momencie i obietnica ta w każdej chwili może zostać zmieniona. Dodał, że można prosić o składanie 

deklaracji, lecz osoba ją składająca może w każdej chwili uznać, że zmieniły się okoliczności i zmienić 

zdanie lub całkowicie ją anulować. Podkreślił, że deklaracja nie jest gwarancją. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag poddał pod głosowanie wydanie 

pozytywnej opinii o utworzeniu na terenie nieruchomości położonej w miejscowości Wojtyszki nr 18, 

ośrodka rehabilitacji zwierząt dziko występujących. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych 

na sali obrad. Przeciwko wydaniu pozytywnej opinii głosowało 15 Radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały z wydaniem negatywnej opinii o 

utworzeniu na terenie nieruchomości położonej w miejscowości Wojtyszki nr 18, ośrodka rehabilitacji 

zwierząt dziko występujących. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za wydaniem 

negatywnej opinii i przyjęciem Uchwały Nr XXVII/115/2016 z dnia 31 października 2016 r. w sprawie 

wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia na terenie nieruchomości położonej w miejscowości 

Wojtyszki nr 18, ośrodka rehabilitacji zwierząt dziko występujących. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 
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Ad. 9 

Wójt Gminy przekazał Radnym na piśmie informację o stanie realizacji zadań oświatowych oraz 

wyników sprawdzianów i egzaminów za rok szkolny 2015/2016. Poinformował, że jeśli pojawią się 

jakieś pytania to prosi kierować je do Urzędu Gminy. 

Radny Jan Stawirej zapytał o nauczycieli stażystów w Szkole Podstawowej w Godynicach oraz w 

Gimnazjum w Brąszewicach. 

Wójt Gminy poinformował, że udzieli odpowiedzi po skontaktowaniu się z dyrektorami tych szkół. 

 

Ad. 10 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- odpowiadając Radnej Bożenie Łuszczek na pytanie zadane podczas interpelacji dotyczące drogi na ul. 

Sieradzkiej przedstawił pismo z 2 marca 2016 r. skierowane do PZD oraz odpowiedź zwrotną. 

- przedstawił sprawozdanie z kontroli dróg gminnych w zakresie niszczenia pasa drogowego o która 

wnioskował Radny Jacek Piotrowski. Poprosił Radnych, aby jeżeli będą mieli informacje dotyczące 

niszczenia dróg przez rolników podczas prac polowych zgłaszali je do Urzędu Gminy. 

- przedstawił ostrzeżenie przesłane przez Służbę Celną dotyczące zatruć podrobionym alkoholem. 

Radna Dorota Lipka poinformowała, że w ostatnich dniach został zniszczony przystanek w 

miejscowości Błota. Dodała, że również w sąsiedniej miejscowości takie akty wandalizmu miały 

miejsce. 

Wójt Gminy poinformował, że zdarzenie to zostało zgłoszone już na Policję. Wyraził zdanie, że warto 

byłoby gdyby Radni wskazywali takie newralgiczne miejsca w Krajowej Mapie Zagrożeń 

Bezpieczeństwa. 

Radny Jan Stawirej wyraził zdanie, że w Brąszewicach powinien być posterunek Policji. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo Pana Czesława Cygana z wnioskiem o zainstalowanie 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Szczesie na skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą gminną oraz 

przy posesji nr 2. Zaproponował, aby Komisji Budżetu i Inwestycji przyjrzała się temu wnioskowi. 

Radny Józef Toruński wyraził zdanie, że wiele miejscowości na terenie Gminy Brąszewice nie posiada 

oświetlenia ulicznego. 

Wójt Gminy poinformował, że w chwili obecnej jest już opracowana dokumentacja na wykonanie 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Sowizdrzały i Starce, które chciałby aby zostało wykonane w 

2017 r. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził zdanie, że oświetlenie w pobliżu tego miejsca jest zainstalowane, a 

wnioskodawca po prostu nie jest zadowolony z jego zasięgu. Wyraził zdanie, że w chwili obecnej Gminy 

nie stać na taką inwestycję.  

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że Komisja Budżetu i Inwestycji nie posiada możliwości pomiarów 

natężenia oświetlenia. 

Radny Józef Toruński dodał, że w miejscach wskazanych we wniosku nie ma nawet słupów, co 

znacznie zwiększyłoby koszty inwestycji. 

Radny Grzegorz Kulig zaproponował, aby Radni zapoznali się z tą sprawą podczas wizji w terenie. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnych z pytaniem czy wyrażają zgodę na tą propozycje. 

Radny wyrazili zgodę na zapoznanie się z tą sytuacją podczas wizji w terenie. 
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Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy o godzinie 1140.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołowała:  

S. Domagała 


